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ДОБРІ СПРАВИ

Кожен із нас – святий Миколай
Виховний відділ коледжу провів благодійну акцію напередодні дня святого Миколая, 
яка традиційно охопила декілька напрямків
Подарунки готували для дітей з Об-
ласного центру дитячої онкології та 
гематології, вихованців Улянівської 
спеціальної загальноосвітньої шко-
ли-інтернату та родини Сатаніних, 
які постраждали під час вибуху в 
гуртожитку м. Глухів. 

Цього разу зібрали 26500 грн. 

На ці кошти придбали: для Улянів-
ської спеціальної загальноосвітньої 
школи-інтернату – канцелярське 
приладдя, іграшки, шкарпетки, за-
соби особистої гігієни, солодощі, су-
хофрукти, сухі сніданки та вітаміни; 
для Обласного центру дитячої онко-
логії та гематології – іграшки в ко-

робочку хоробрості та канцелярське 
приладдя; для багатодітної родини 
Сатаніних – іграшки, канцелярію, 
солодкі подарунки, фрукти. Усього 
відправили три посилки загальною 
вагою близько 80 кг. 

4000 грн передали викладачці ка-
федри адміністративного та інформа-



Передусім хвилиною мов-
чання вшанували пам’ять 
студентів і випускників, які 
загинули, боронячи рідну 
землю від російських за-
гарбників. 

Далі директор коледжу 
Анатолій Литвиненко вру-
чив грамоти Департамен-
ту освіти і науки Сумської 
обласної державної адмі-
ністрації голові циклової 
комісії будівельних дис-

циплін Івану Степченку 
та викладачу відділення 
будівництва Олександру 
Небожу – за сумлінну та 
бездоганну працю, високий 
рівень професійної май-
стерності, значний осо-
бистий внесок у розвиток 
освіти Сумщини, досягнуті 
успіхи в навчанні й вихо-
ванні молодого покоління 
та з нагоди Дня працівників 
освіти.

Розгляд питань порядку 
денного розпочали зі звіту 
про реалізацію Стратегії 
розвитку коледжу у 2021-
2025 роках і затвердження 
Стратегії розвитку коледжу 
у 2025-2028 роках. 

Заступник директора з 
навчальної роботи Михайло 
Кліндух надав інформа-
цію про акредитацію освіт-
ньо-професійних програм 
рівня фахової передвищої 
освіти у 2024-2025 н/р. Мова 
йшла про ОПП «Агроінже-
нерія», «Електроенергетика, 
електротехніка та електро-
механіка», «Будівництво та 
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НА ЧАСІ

❞ Ми починали ре-
алізовувати цей 

док умент у мирний 
час, але через рік наше 
життя змінилося доко-
рінно, тому пріоритетні 
напрямки діяльності 
довелося коригувати, 
поставивши поруч із 
забезпеченням якості 
освіти відповідно до 
державних стандартів 
сприяння обороні Укра-
їни, всебічну підтримку 
працівників і здобува-
чів освіти, гарантуван-

❞ Ця благодійна акція стала 
доброю традицією в нашій 

великій коледжанській родині, – 
говорить ініціатор акції, культор-
ганізатор коледжу Анна Овсянко. 
– Той факт, що кожного року кіль-
кість учасників й об’єм зібраних 
коштів і речей тільки збільшуєть-
ся, говорить про те, що українців 
не здолати, а будь-які труднощі 
нас тільки ще більше об’єднують і 
заохочують до допомоги тим, хто 
цього потребує. Я вдячна кожно-
му, хто долучився до цієї доброї 
справи іграшками, солодощами, 
коштами, одягом, канцелярією 
та фізичною допомогою. Окрема 
подяка за чудові іграшки ручної 
роботи викладачу Аліні Грудині та 
дівчаткам із 11Ф/БО групи. ційного права СНАУ Світлані Зінченко, яка займається волонтерською роботою 

в університеті, для купівлі фруктів діткам з онкодиспансеру та інтернату.

СТРАТЕГІЯ РОЗВИТКУ КОЛЕДЖУ: 
ЯКІСТЬ ОСВІТИ ТА БЕЗПЕКА 
У ГАФК СНАУ відбулося чергове засідання педагогічної ради

ня безпечних умов нав-
чання та праці для усіх 
учасників освітнього 
процесу, – звернувся до 
колег директор коледжу 
Анатолій Литвиненко. 
– Стратегія розвитку 
коледжу у 2025-2028 ро-
ках побудована з макси-
мальною відповідністю 
до вимог воєнного сьо-
годення. 



Семінар відбувся з 7 по 15 грудня 2024 
року в Університеті прикладних наук 
Вайєнштефан-Трісдорф (HSWT). Наші 
освітяни представляли 14 коледжів 
від провідних аграрних закладів ви-
щої освіти України: НУБіП України, 
Сумського НАУ, Миколаївського НАУ, 
Вінницького НАУ та Національного 
університету водного господарства 
та природокористування.

У свою чергу викладач Міжна-
родної школи HSW Вадим Петренко 
ознайомив нашу освітню групу з 
робочою книгою UFMD.

Програма навчання була насичена 
зустрічами з провідними німецькими 
фахівцями. Представниця Опікун-
ської ради з техніки та будівництва 
в сільському господарстві Катаріна 
Крон розкрила особливості викори-
стання даних у німецькому агросек-
торі. Десятирічним досвідом роботи 
з біогазовими установками поділився 
професор Міхаель Трьостер.

Особливу увагу учасників привер-
нула презентація професора Ірини 

Сметанської, яка вже 20 років працює 
в Німеччині. Вона представила роботу 
Лабораторії харчової промисловості 
HSWT, яку учасники змогли відвідати 
особисто. 

Професор Вольфрам Шпреєр де-
тально розповів про німецькі системи 
зрошення та висловив готовність до-
помогти з впровадженням подібних 
технологій в українських фермер-
ських господарствах. Про сучасні 
методи селекції рослин розповіла 
професор Франциска Веспел.

Учасники семінару також відві-
дали освітній центр у Трісдорфі, де 
навчаються студенти з різних країн. 
Керівник LLA Марк Хайнц провів екс-
курсію селищем, показавши, зокрема, 
нові студентські гуртожитки.

У кампусі Меркендорф делегація 
ознайомилася з роботою кафедри 
інформаційних технологій та циф-
ровізації в аграрній сфері під керів-
ництвом Олени Собко. 
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ПРОФЕСІЙНЕ ЗРОСТАННЯ

❞ Попри складну ситуацію в 
Україні, ми маємо рухатися 

вперед та впроваджувати інно-
вації в аграрний сектор, — наго-
лосив під час відкриття семінару 
професор Ральф Шлаудерер.

цивільна інженерія», «Облік 
і оподаткування». Серед ін-
шого Михайло Михайлович 
окреслив етапи підготов-
ки до акредитації, наго-
лосивши, що ефективність 
проходження цього проце-
су залежить від активної 
участі всього педагогічного 
колективу. 

В обговоренні завідувач-
ка відділення економіки та 
інформаційних технологій 
Вікторія Косенко поділила-
ся досвідом підготовки та 
проведення акредитації 
ОПП “Менеджмент”. А за-
відувач відділення агро-
інженерії Вячеслав Чалий 
розповів про власну участь 
в акредитації освітньо-про-

фесійних програм в якості 
експерта. 

Також під час засідання 

заступник директора з на-
вчальної роботи Михайло 
Кліндух зосередив увагу 

присутніх на організацій-
ному та навчально-ме-
тодичному забезпеченні 
проведення зимової екза-
менаційної сесії. 

Практичний психолог 
коледжу Ірина Марченко 
висвітлила психолого-педа-
гогічні аспекти організації 
співпраці між учасниками 
освітнього процесу як не-
обхідну умову підвищення 
якості підготовки фахівців. 
Левову частину виступу 
вона присвятила результа-
там анкетування студентів 
щодо впливу емоційного 
стану на навчання. 

Під час засідання члени 
педагогічної ради ухвалили 
низку рішень.

Цифровізація аграрної освіти: 
українські коледжі переймають досвід Німеччини
Координаторка проєкту DAAD «Digit 3: Збір даних і цифровізація з акцентом на 
університетські коледжі в 2024 році» ГАФК СНАУ Світлана Самофалова пройшла 
унікальне навчання в Німеччині
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❞ Угода про асоціацію між 
Україною та ЄС відкриває 

нові можливості для освітян і 
науковців, – зазначив Євгеній 
Авраменко. – Можливість бути 
дотичним до цих процесів дає 
нам важливий досвід. Яку б сферу 
партнерства з ЄС не розглядали 
на таких вебінарах, ці знання 
завжди корисні для підготовки 
фахівців-аграріїв. 

❞ Я щиро вдячна професору Ральфу Шлаудереру за можливість 
долучитися до проєкту DAAD. Цей досвід безцінний не лише для 

розвитку українського аграрного сектору, — зазначила Світлана Само-
фалова. – Такі міжнародні проєкти відкривають нові можливості для 
модернізації української аграрної освіти та впровадження передових 
європейських практик у підготовку майбутніх фахівців сільського 
господарства.

Особливе враження на учасників 
справило відвідування Мюсігоф — 
унікального соціального підприєм-
ства, де працюють люди з особливими 
потребами. Це сучасне фермерське 
господарство має власне тваринни-
цтво, теплиці, магазин і кафе-їдаль-
ню, що користуються популярністю 
серед місцевих жителів.

Викладачі відділення агроінжене-
рії взяли участь у вебінарі в рамках 
міжнародного проєкту «Сприяння 
розвитку професійної освіти в аграр-
них коледжах України».

Експерт Берндт Ньор детально роз-
повів про якість цукрових буряків, 
вплив на параметри якості через 
вирощування рослин, обробіток ґрун-
ту, особливості висівання. Окремо 
розглянули специфіку внесення до-
брив; які хвороби можуть завдати 
шкоди рослинам та які фунгіциди 
будуть помічні в таких випадках; які 
гербіциди доцільно використовувати 
для контролю бур’янів. Насамкінець 
розглянули приклади використання 
робототехніки та варіанти можливої 
діджиталізації процесу вирощування 
цукрових буряків.

Вирощування 
цукрових буряків

Поглиблюючи партнерство з ЄС 
на секторальних напрямах

Ця зустріч є продовженням циклу 
інформаційних вебінарів з питань 
Європейської інтеграції України, 
організованих Науково-методичним 
центром ВФПО за підтримки німець-
ко-українського проєкту FABU. 

Цього разу спікером виступив 
керівник проєкту FABU Ханс Георг 
Хассенпфлюг, який детально розпо-
вів про основи й особливості аграр-
них ринків. Серед іншого доповідач 
навів якісні та кількісні критерії 
класифікації, виокремивши ринки з 
обмеженим і необмеженим доступом, 
а також досконалі та недосконалі, 
організовані та неорганізовані, вільні 

й регульовані. Окремо розглянули 
вплив інструментів аграрної ринкової 
політики на ринкову пропозицію.

Голова циклової комісії агроінженерних дисциплін ГАФК 
СНАУ Євгеній Авраменко взяв участь у вебінарі онлайн 
«Основи й особливості аграрних ринків. Досвід ЄС»

Популяризація книги й читання в освітянських бібліотеках: 
основні шляхи та проблеми

Директор наукової бібліотеки Сум-
ського національного аграрного 
університету Галина Комликова ви-
світлила тему «Криза читання як за-
гальносвітова тенденція», звернувши 
увагу на фактори, що сприяли падінню 
читацької культури, пов’язані з сього-
денням. Особливу увагу звернула на 
урядову Стратегію розвитку читання 
на період до 2032 роки «Читання як 
життєва стратегія», створену з метою 
формування звички та потреби в 
читанні  для громадян, поліпшення 

читацької грамотності та сприяння 
розвитку людського потенціалу. Мова 

йшла про те, що реалізація стратегії 
має створити умови не тільки для 
формування звички й потреби у чи-
танні всіх українців, а й є складовою 
гуманітарної безпеки України. Читан-
ня ж має стати усвідомлено обраним 
дозвіллям, освітньою практикою та 
способом саморозвитку українців. 
Все це задля всебічного й гармоній-
ного розвитку особистості, зокрема, 
критичного мислення.

Завідувач відділу обслуговування 
та зберігання фондів НБ СНАУ Любов 

Завідувачка бібліотеки ГАФК СНАУ Тетяна Хандій узяла участь у практичному 
семінарі, присвяченому стратегії розвитку читання на період до 2032 року
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ДОСЯГНЕННЯ

❞ Участь у таких заходах сприяє підвищенню рівня володіння іноземною 
мовою та вмотивовує студентів до саморозвитку, – говорить Тетяна 

Горох. – Дуже важливо, що наша молодь прагне розвиватися будь-що.

❞ Я дізналася, які навички 
потрібно розвивати для 

професійного зростання, отри-
мала цінні поради від тих, хто 
вже побудував власну кар’єру, 
– ділиться враженнями Ульяна. 
– Дуже цікавими й корисними 
були майстер-класи, де я вчилася 
презентувати себе, проходити 
співбесіди та перемовини. Зав-
дяки досвідченим тренеркам 
протягом двох днів я отримала 
море емоцій та купу нової ін-
формації. 

Кравченко зупинилася на принципах 
формування в молоді інтересу до 
читання. При цьому акцент був на 
особливостях реалізації потреби в 
читанні під час війни. Окремо допо-
відачка звернула увагу на програму 
є-Книга, яка пропагує читання 18-річ-

ним громадянам, і запропонувала 
теми для популяризації читання з 
досвіду роботи бібліотеки.

Завідувач бібліотеки ВСП «Ромен-
ський фаховий коледж СНАУ» Тетяна 
Місяйло представила колегам форми 
та методи залучення студентської 

молоді до читання з досвіду роботи 
свого колективу. 

Насамкінець констатували, що 
криза читання з нами надовго й це 
потрібно враховувати в подальшій 
роботі бібліотек коледжів.

Сучасність і перспективи автоматизації в сільському господарстві

Викладач-методист Олег 
Барало ознайомив при-
сутніх зі сферами впрова-
дження автоматизації та 
навів приклади її впрова-
дження у сільському гос-

подарстві. Окремо надав 
інформацію про перспек-
тиви розвитку автоматиза-
ції та виклики щодо впро-
вадження інноваційних 
технологій в сільського-

сподарське виробництво.
Під час зустрічі виклада-

чі та здобувачі освіти мали 
можливість задати питання 
й отримати на них розгор-
нуті відповіді. 

Колега із Таращанського технічного та економіко-правового 
фахового коледжу провів гостьову лекцію онлайн для студентів 
31ПЕ, 41Е, 42Е груп і викладачів електротехнічних дисциплін

Переконлива перемога Розвиток – попри все

Конкурс проходив протягом листопада 
2024 року. Організатори згрупували 
завдання відповідно до освітньої про-
грами й поділили на 11 рівнів склад-
ності, кожен із яких складався з 24 
цікавих завдань різних типів. Їх треба 
було виконати протягом 40 хвилин.

Ульяна Сашньова набрала 95.4%, 
здобувши переконливу перемогу. 
Участь студентки в конкурсі орга-
нізувала її викладач Людмила Пе-
трушова. Гарні результати принесли 
обом сертифікати. 

Студентка 11БО групи Ульяна Сашньо-
ва взяла участь у тренінгу «Стартуй 
кар’єру».

Тренінг проходив на базі Молодіж-
ного центру в м. Бахмач "Синергія" в 
рамках проєкту «Стартуй: кар’єра та 
власна справа», що реалізується ГО 
"Молодіжна Платформа" за сприяння 
Норвезької ради у справах біженців 
(NRC) в Україні та за фінансової під-
тримки Норвезької агенції з розвитку 
співробітництва (NORAD).

Студентка 11БО групи Ульяна Саш-
ньова отримала диплом І ступеню у 
міжнародному дистанційному кон-
курсі з англійської мови «Олімпіс 
2024 - Осіння сесія».

Наукове зростання
Студенка 11Б групи Поліна Маслюк 
взяла участь у XIV Міжнародній ін-
тернет-конференції молодих учених і 
студентів «Глухівські наукові читання 
– 2024. Актуальні питання суспільних 
та гуманітарних наук».

Під керівництвом викладачки Тетя-
ни Горох дівчина представила свою 
роботу англійською «Alternatives in 
greening urban areas» (альтернативи 
в озелененні міських територій). 



Завідувач відділення будівництва 
Тетяна Бєлікова детально охаракте-
ризувала освітньо-професійну про-
граму «Лісове господарство». Окрес-
ливши основні посади й роз’яснивши 
обов’язки працівників лісової галузі, 
детально зупинилася на співпраці 
коледжу з філією «Шосткинське лісове 
господарство» ДП «Ліси України». 

Також Тетяна Миколаївна розпо-

віла про впровадження в діяльність 
лісової галузі дронів, які допомагають 
лісівникам спостерігати за врожаєм 
шишок, рухом і міграцією лісових 
тварин; охороняти насадження від 
пожеж і незаконних дій. Запропо-
нована гра «З якої гілки ця дітка», 
неабияк зацікавила школярів, які 
змогли скласти колекцію лікарських 
рослин, визначаючи користь кожної. 

Дівчина виступала в складі команди 
«SmartChoice» Сумського обласного 
центру позашкільної освіти та роботи 
з талановитою молоддю.

У номінації кегельринг робот Анни 
продемонстрував високу швидкість 
і точність, виштовхуючи кеглі за 
рекордний час.
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ЗНАЙОМСТВО З КОЛЕДЖЕМ

❞ Ми намагалися розкрити основні перспективи працівників лісової 
галузі, – говорить Тетяна Бєлікова. – Це нова спеціальність у на-

шому коледжі й хотілося, щоб діти мали реальні уявлення про професію 
лісівника й розуміли, що вона цікава та сучасна.

❞ У гуртку з робототехніки 
я займаюся з 7 класу. На-

справді там не лише роботи, а й 
програмування, багатовимірне 
моделювання. На сьогодні це дуже 
перспективні напрямки, – гово-

Перемога як вияв стійкості
Студентка 21Ф групи Анна Сагайдак стала чемпіонкою Всеукраїнських відкритих 
змагань з робототехніки

До переможного виступу дівчину 
підготував керівник гуртка робото-
техніки Павло Сагайдак.

Загалом змагання об’єднали учас-
ників із 21 закладу освіти з різних 
регіонів України: Вінницької, Дні-
пропетровської, Запорізької, Іва-
но-Франківської, Одеської, Сумської, 
Херсонської, Хмельницької, Черні-
вецької областей та м. Києва.

рить чемпіонка. – Ми постійно на-
магаємося створювати щось нове, 
прагнемо брати участь у різних 
змаганнях – це наш вияв стійкості 
в нинішніх обставинах.

Завідувачка відділення Вікторія Ко-
сенко надала загальну інформацію 
про відділення та його спеціальнос-
ті. Особливий акцент зробила на їх 
перспективах і посадах, які можна 
обіймати, отримавши освіту. 

Голова циклової комісії викла-
дачів економіки, менеджменту та 
інформаційних технологій Людмила 
Коренівська більш детально зупи-
нилася на специфіці спеціальності 
«Менеджент», запропонувавши шко-
лярам узяти участь у вікторині. 

Лісівник – цікава професія

Слухачі підготовчих курсів ознайомилися зі спеціальністю 
205 Лісове господарство

Знайомтеся: 
спеціальність 
«менеджмент»
Слухачів підготовчих курсів почали 
знайомити зі спеціальностями від-
ділення економіки та інформаційних 
технологій.



Студентів 21АГ групи запросили на 
«Перший всеукраїнський урок про 
інклюзивність». Під час нього говорили 
про поняття інклюзивності. її значення 
у повсякденному житті; необхідність 
поважати особливості інших.

Для студентів відділення електро-
енергетики та агроінженерії провели 
заняття до Міжнародного дня бороть-
би з корупцією. Під час онлайн-зустрічі 
ознайомились із поняттям «корупція», 
розглянули основні її форми, прояви 
та згубний вплив на людину та сус-
пільство загалом. 

Студенти відділення агроінженерії 

відвідали заняття «Біль, якого не доз-
волю» та «Наші права та обов'язки». 
Під час спілкування звернули увагу 
на види насильства й основні форми 
його прояву; обговорили міфи та факти 
про насильство, як його розпізнати.

До Міжнародного дня прав люди-
ни провели заняття "Наші права та 
обов'язки". Студенти ознайомились із 
основними документами, де прописані 
права людини, розглянули види дис-
кримінації, говорили про рівноправ-
ність людей не залежно від віку, статі, 
соціального становища. 

Під час заняття до Всесвітнього дня 

боротьби зі СНІДом студенти озна-
йомилися з основними симптомами 
хвороби та способами зараження; 
розглянули життєві ситуації.

На інформаційній годині до Між-
народного дня боротьби із рабством 
обговорили, які основні причини зму-
шують людей залишати домівки та 
виїжджати за кордон, де можна стати 
жертвою торгівців людьми. 

Студенти 31БО та 31Ф груп з нагоди 
Міжнародного дня людей з обмеже-
ними можливостями у формі дискусії 
обговорили виклики, що постають 
перед людьми з інвалідністю в Україні. 
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РЕДАКЦІЙНА КОЛЕГІЯ: 

КУТОЧОК ПСИХОЛОГА

❞ Поступове ознайомлення 
з особливостями підго-

товки за кожною спеціальністю 
коледжу допомагає майбутнім 
студентам визначитися зі сво-
їми професійними інтересами 
та спеціальністю, за якою вони 
планують вступати на навчання 
у наступному році, – зазначила 
завідувачка відділення економі-
ки та інформаційних технологій 
Вікторія Косенко. 

У ВСП «Глухівський агротехнічний 
фаховий коледж Сумського НАУ» три-
вають підготовчі курсу для вступу на 
навчання у 2025 році. Слухачі не лише 
проходять ґрунтовну підготовку з 
української мови та математики, але 

й знайомляться зі спеціальностями, 
за якими коледж здійснює освітню 
діяльність відповідно до потреб регі-
ону та країни загалом. Цього разу абі-
турієнти дізналися про особливості 
підготовки за освітньо-професійною 

КОМП'ЮТЕРНА ІНЖЕНЕРІЯ: ПЕРШИЙ КРОК ДО ПРОФЕСІЇ

Слухачі підготовчих курсів дізналися про особливості 
підготовки за освітньо-професійною програмою 
«Комп’ютерна інженерія»

програмою «Комп’ютерна інженерія». 
Презентуючи спеціальність, викладач 
коледжу Олена Суровицька ознайо-
мила слухачів з історичною довідкою; 
розповіла про особливості побудови 
освітнього процесу за спеціальністю; 
надала перелік загальноосвітніх і 
фахових дисциплін ІТ-спрямування; 
окреслила види та зміст практичної 
підготовки на різних етапах навчан-
ня та наголосила на перспективах 
випускника коледжу з кваліфікаці-
єю фаховий молодший бакалавр з 
комп’ютерної інженерії.

Всеукраїнська акція «16 днів проти насилля»
Психолог коледжу Ірина Марченко та куратори навчальних груп провели низку 
інформаційних годин для студентів


